
حساب بانکی 
خالی تر از همیشه!

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس تأکید 
کرد هیچ پولی در حساب بانکی این 
باشــگاه موجود نیســت و اگر جلسه 
بــا خصوصی ســازی به نتیجه نرســد 
احتمــالاً ماجــرای پرداخــت بخشــی 
از آپشــن ها هم منتفــی خواهد بود. 
درویش درباره قرارداد با ایرانســل و 
پرداختــی این اسپانســر هم توضیح 
داد: »قــرارداد مــا بــا آنهــا هــم زمانی 
است، یعنی اینکه چند هفته بگذرد 
پرداختی خواهند داشت.«  درویش 
ضمــن امیــدواری از نتیجــه جلســه 
کمیتــه مصــارف از بانــک شــهر هــم 
التمــاس دعــا دارد: »بانــک شــهر 
هم همیشــه به ما محبت داشــته و 
تعهداتــی بــه آنها داریم. بانک شــهر 
بایــد مقدار بیشــتری با مــا راه بیایند 
تا مشکلات مان را مرتفع کنیم. یک 
کمیتــه اقتصــادی داریــم که همگی 
نخبه های اقتصادی ایران در جاهای 
مختلف هستند. روزی که آمدم آنها 
را آوردم و طرح هــای خیلــی خوبــی 
داشــتند. وقتــی وارد کار عملیاتــی 
شــدیم، دیــدم نمی توانیم. تبلیغات 
دور زمیــن را کــه به مــا نمی دهند که 
یکــی از منابــع درآمدزایی در فوتبال 
اســت. از پخــش تلویزیونــی هــم که 
چیــزی نصیــب مــا نمی شــود. بلیت 
فروشــی هــم نداریــم. پرســپولیس 
اســت و یک پیراهن، فضای دیگری 

نداریم.«
 

تکذیب دستور 
نهادهای امنیتی 
درباره رفتن یحیی

مــده  آ پیــش  ز مشــکلات  ا بعــد 
بیــن باشــگاه پرســپولیس و یحیــی 
گل محمــدی و اینکــه بحــث کنــار 
رفتن این مربی جدی شــد، شایعاتی 
درباره دســتور نهادهای امنیتی برای 
کنــار گذاشــتن ایــن مربــی بــه گوش 
رســید و خــود گل محمــدی هــم در 
مصاحبــه اش گفــت وقتــی یکســری 
اتفاقــات را می بینــد تصــور می کنــد 
شــاید چنیــن چیــزی وجــود داشــته 
باشد. با این وجود مدیرعامل باشگاه 
پرســپولیس ایــن مســأله را تکذیــب 
کــرد و گفــت: »مگــر نهــاد می توانــد 
و اختیــار دارد در کار مربیگــری 
دخالت کند؟ فدراســیون فوتبال که 
کارشناســی می کند و بعید اســت در 
این کار دخالت کند. نهادهای امنیتی 
نیــز در کار امنیتــی دخالــت دارنــد. 
بعیــد می دانــم یــک نهــاد امنیتی کار 
کارشناســی فوتبــال کند. همــه اینها 

شایعه و حرف و حدیث است.«

 طعنه درویش
به صدری

مدیرعامــل باشــگاه پرســپولیس 
در توضیــح اینکــه چــرا ایــن باشــگاه 
نتوانســته درآمدزایــی کنــد و رقــم 
قــرارداد ایــن باشــگاه بــا ایرانســل بــه 
انــدازه رقــم قــرارداد چهــار ســال قبل 
بــا آتیه داده پرداز اســت توضیح داد: 
»شرکت قبلی کل فضاهای تبلیغاتی 
پرســپولیس شــامل فضــای مجازی، 
پشــت و جلــوی لبــاس، دور زمیــن، 
بلیــت فروشــی و ... را گرفتــه بــود اما 
درآمد ما نســبت به زمان همکاری با 
آتیــه داده پرداز خیلی بیشــتر اســت. 
بــا فضاهــای دیگــری کــه در اختیــار 
داریم، درآمدهایمان بیشتر می شود 
و رقمــش را اعــلام نمی کنــم. ضمــن 
اینکــه همــان شــرکت قبلــی بــا 70-

60 میلیــارد بدهــی قــرارداد خــود را 
فســخ کــرد و رفــت.« وی بــا طعنــه به 
مجیــد صــدری گفت: »ســال بعدش 
هــم مدیرعاملــی آمــد و اعــلام کــرد 
600 میلیــارد قــرارداد آوردم. وقتــی 
مــا آمدیــم، 15 میلیــارد گرفتیم. بین 
گفتــن اینکــه از ایــن فضــا می تــوان 
اســتفاده کــرد تا عملیاتی شــدن کار، 
خیلــی فاصلــه اســت. بــرای خیلــی از 
شــرکت هایی کــه قبلاً برای اســتفاده 
از فضــای تبلیغاتــی جلــو می آمدنــد، 
فضای اقتصادی کمتر شــده و مبالغ 
هم پایین تر آمده اســت. ان شــاءالله 
بــا رونق گرفتن بــازار اقتصادی، رونق 
بازار اسپانسری هم بیشتر می شود.«
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گئورگی گولسیانی

دربی آذر و خاطره دبل

غیــر از امیــد عالیشــاه که در تیم فعلــی در دربی های آذرماه گل زده، مدافع 
گرجســتانی پرســپولیس از دربی در این ماه خاطره خوشــی دارد. سال قبل 
با دبل او پرســپولیس در دربی ســرافکنده نشــد. حالا و در فاصله دو ماه تا 
ایــن دربــی معوق گولســیانی فاصله زیــادی با ترکیب اصلــی دارد اما باید تا 
آن روز منتظر ماند و دید این مدافع آرام و بی حاشیه شانس حضور مجدد 
در این مســابقه بزرگ را خواهد داشــت تا دوباره محبوب هواداران شــود؟

پرسپولیس

هر 4.5 روز یک بازی!

پرســپولیس برنامــه فشــرده ای تا پایان پاییز دارد. به جز بــازی آخر هفته با پیکان 
ســرخ ها در آبان ماه 5 بازی خواهند داشــت که ســه تا از آنها مقابل اســتقلال در 
تاجیکســتان، النصر در عربســتان و سپاهان در اصفهان است. پرسپولیس از 14 
آذر تــا 3 دی بــه مــدت 19 روز، کار ســختی را در پیــش خواهد داشــت؛ چرا که باید 
به مصاف الدحیل، هوادار، اســتقلال، اســتقلال خوزســتان و شــمس آذر برود. به 
عبارتی پرسپولیس هر 4.5 روز یک بار باید در یک میدان رسمی به میدان برود.

دانیال اسماعیلی فر

رویای جام ملت ها به باد رفت

بــا امیــد بــه حضــور در تیــم ملــی و رفتن به جــام ملت ها بــه پرســپولیس آمد اما 
بــه نظــر می رســد داســتان جام ملت ها برای او تمام شــده اســت. وقتــی به جام 
جهانــی نرســید گفــت ایــراد نــدارد، برای حضــور در جالم ملت ها تــلاش می کند 
امــا امیــر قلعه نویــی هرگــز دعوتش نکرد  و حالا در شــرایطی که ســه مــاه تا جام 
ملت ها مانده و تیم ملی نهایتاً دو بازی دیگر در آبان ماه خواهد داشت به نظر 
می رسد او باید از تلویزیون بازی های رضاییان و صادق محرمی را در قطر ببیند.

  درویش: مسئولان به فکر درآمد پایدار برای ما باشند

  یحیی مال پرسپولیس است؛ جایی نمی رود
مدیرعامــل باشــگاه پرســپولیس بعد از 
جلســه روز گذشــته هیــأت مدیــره ایــن 
باشــگاه در حلقــه خبرنــگاران گرفتــار 
شــد و مجبــور شــد بــه تمام مــواردی که 
یحیی گل محمدی به آن معترض شده 
بود پاســخ بگوید. بخش اول حرف های 
او شــامل ایــن خبر بود کــه تمام اعضای 
هیــأت مدیره متفق القول با نامه فســخ 
قــرارداد مخالفــت خودشــان را اعــلام 
کردنــد و یحیــی همچنــان مســتحکم 

کارش را ادامــه می دهــد.

وی همچنیــن اعــلام کــرد: »قــرار شــد 
هیــأت مدیــره هرچــه  ســریع تر منابــع 
مالــی را مشــخص کند. مــا از همان روز 
پنجشــنبه از ســازمان خصوصی ســازی 
درخواســت کردیــم جلســه فوق العــاده 
بگذارنــد کــه بــا موافقــت آنهــا بنــا شــد 
امشــب جلســه ای داشــته باشــیم تــا با 
بهره منــدی از منابــع خــود، گوشــه ای 
از آپشــن ها را بدهیــم تــا ایــن بچه هــا و 
گل محمــدی بتواننــد از آن بهره ببرند.«

مصاحبــه مفصــل درویــش بیشــتر 
حــول محــور توجیــه و توضیــح پیرامون 
مشــکلات اقتصــادی باشــگاه 
طــی  کــه  د  بــو
حــدوداً 21 
ه  مــا

اخیــر بارهــا از زبــان او شــنیده بودیــم. 
بــا ایــن حــال مهم تریــن جمــلات او در 
ایــن مصاحبه را یک بــار مرور می کنیم:

 خیلــی از تیم هــا کــه مقابل یــا مخالف 
ما دنبال این هستند فضا را از تیم های 
خود دور کرده و حاشــیه های خودشــان 
را جــوری پوشــش بدهنــد. به نظر شــما 
مربــی بزرگــی مثــل گل محمــدی دنبال 
تمدیــد می گردد؟ ضمن اینکه یک تیم 
در ایــران نشــان بدهید کــه مربی اش یا 
خــودش در هفتــه چهــارم دنبال تمدید 

کردن قرارداد ســال آینده باشــند.
 یک بســتر اقتصادی بــرای درآمدزایی 
ایجــاد شــود، اینگونــه نیســت کــه فکــر 
کنیــد. یــک درختی هم برای میوه دادن 
مستلزم این است که 3-2 سال پس از 
کاشــت از آن بهره ببرید. کارگروه بسیار 
خوبــی داریــم کــه طرح هــای بســیار 
خوبی داده اســت اما برای عملیاتی 
شــدن ایــن طرح هــا، دســت کم 6 
مــاه یــا یــک ســال زمــان می بــرد 
تــا بتوانیــم از گوشــه هایی از آنهــا 

بهــره ببریم.

 گل محمدی برای پرســپولیس است. 
اینجــا می ماند و جایــی هم نمی رود.

 برخــی بازیکنان بــه او)یحیی( مراجعه 
می کننــد کــه گرفتاری های مالــی دارند. 
او مقیــد اســت که بتواند مشکلاتشــان 
را حــل کنــد امــا نتوانســته، بیشــتر از 
ایــن ناراحت اســت که نشــد مشــکلات 
بازیکنــان و دوســتانش را مرتفــع کنــد.

 نامه ای داده بودند وقتی تیم این همه 
آپشن دارد دیگر بابت برد نباید پاداش 
داد. برای آن هم صحبت می کنیم تا به 
شکلی مرتفع شود. البته بازیکنان روی 
آن زیــاد مشــکلی ندارنــد و گفتنــد اگــر 
نتوانســتید مجوز بگیریــد، عیبی ندارد. 
به حســاب ما باشد. آن پاداش برای هر 

بازیکن مبلغش زیاد نیســت.
 افــرادی کــه دشــمنی دارنــد، آرامــش 
پرســپولیس را برنمی تابنــد و دنبــال 
 . هســتند کــردن  درســت  شــیه  حا
می خواهنــد بــا حاشــیه ســازی بــرای 
پرســپولیس، صــدای حاشــیه تیم هــای 
دیگــر درنیاید. این یک ترفند رســانه ای 
اســت کــه برخــی رقیبــان بــرای شــنیده 

نشــدن صدای خودشان، برای تیم های 
دیگــر حاشــیه بســازند.

 بازیکــن و مربــی بــا درآمــدی کــه بــرای 
خودش متصور بــوده، یک هزینه هایی 
بــرای خــود ایجاد کرده و الان نتوانســته 
تعهــدات زیــادش را پرداخــت کنــد. 
گل محمــدی بــه مــا گفــت همیــن پولی 
کــه طلبــکار هســتیم را در یک حســاب 
بگذاریــد تــا طلب چند نفــر از طلبکاران 

را پرداخــت کنیــد.
 قراردادهایشــان آپشــن های خاصــی 
داشــت کــه هیچ کــدام از بازیکنــان 
ر  د نچــه  آ و  نــی  قهرما ی  پشــن ها آ
قراردادشــان بــود نگرفتنــد. فقــط اصل 
قــرارداد خــود را گرفتنــد کــه امیدواریــم 
هرچــه زودتــر بتوانیــم مبلغــی از ایــن 
آپشــن ها را بدهیــم تــا تیــم حاشــیه 
نداشــته باشــد. ایــن آپشــن ها نیــز بــه 
فراخــور قــرارداد اســت. هرچــه قــرارداد 
بالاتــر باشــد، آپشــن ها نیــز بیشــتر 
اســت. اگر محقق شــود، وضعیت مالی 

فوتبالیســت ها خــوب اســت.
مثــل  شــگاهی  با نمی کنــم  فکــر   

پرســپولیس از پیراهنــش درآمدزایــی 
کــرده باشــد. شــرکت های فرمایشــی 
را کنــار بگذاریــد. مثــلاً فــلان شــرکت 
n معدنــی بــه معدنــش گفتــه شــما
میلیــارد بزنیــد ولــی هیــچ باشــگاه 
دیگــری پیدا نمی کنیــد پیراهنش مثلاً 
200میلیــارد تومان درآمدزایی داشــته 
باشــد. اگــر فضاهــای دیگــری را در 
اختیار داشــته باشــیم یقیناً درآمدزایی 
بیشــتری می کنیــم. الان چنــد طــرح 
داده ایم. چند مشــارکت هم با جاهای 
مختلــف انجــام دادیــم کــه درآمدزایی 
شــود ولی باید مســئولان اقتصادی به 
فکر ایجاد درآمد پایدار برای اســتقلال 

و پرســپولیس باشــند.
 می خواســتند این موضوع را برســانند 
کــه اگــر تمریــن می کنیــم، صدای مــان 
را بشــنوید کــه تــا چــه زمانــی منتظــر 
پرداخــت طلب مــان باشــیم. مــا از قبل 
دنبــال ایــن موضــوع بودیــم و شــاید 
منظورشــان ایــن بــود کــه ســازمان های 
ذیربــط هــم صــدای آنها را بشــنوند تا به 

فریــاد مــا برســند.

از بــد حادثــه رضــا درویــش هم بازی را خیلــی خوب بلد 
اســت و اصطلاحــاً بــا پنبه ســر می برد. بعــد از مصاحبه 
مفصــل یحیــی و بحث هایــی که از ســوی او مطرح شــد 
تــوپ بــه زمین هیأت مدیره و مهم تر از آن رضا درویش 
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس افتاد و به نظر می رسید 
ایــن گــروه مدیریتــی در چالــه عمیقــی افتاده انــد کــه 
بیــرون آمــدن از آن کار هــر مدیــری نیســت اما درویش 
ســعی کــرد در کمــال آرامش هر آنچه درباره مشــکلات 
اقتصادی باشگاه می داند را روی دایره بریزد و اینطوری 
تــا حــدی خــود را تبرئــه کند به طوری که شمشــیرهایی 
کــه بعــد از مصاحبــه یحیــی علیهــش نشــانه رفتــه بــود 

کمی عقــب رفت.
درویــش بــازی را خــوب بلــد اســت و می دانــد چطور در 
کمــال آرامــش بــه همــه ســؤال ها جــواب بدهــد و بــه 
صورت حداقلی هم که شــده افکار عمومی را قانع کند 
اما بازی هنوز تمام نشده و می شود از دل این حرف ها 
به مباحث تازه ای رسید. مصاحبه درویش چند بخش 
مختلــف داشــت کــه از دل آن می تــوان نکاتــی را 
بیرون کشــید و درباره شــان عمیق شــد.

اول اینکــه او مطابــق انتظــار 
گفــت یحیــی مــال 

پرســپولیس اســت و اجــازه جدایــی بــه او نمی دهنــد تا 
بــه وظیفــه ذاتــی خــود در قبــال یک مربــی موفق عمل 
کــرده از ایــن جهــت بــدون اتخــاذ رویکــرد تهاجمــی و 

مقابلــه بــا مثــل »اوکــی« هــواداران را بگیــرد.
دوم اینکه او سعی کرد در مورد موضوع مهم آپشن ها 
و پاداش هــا کــه یکــی از دلایــل اصلــی اعتصابــات و 
حاشیه های روزهای اخیر بود یکی به نعل بزند یکی به 
میخ. درویش از سویی می گوید آنچه یحیی و بازیکنان 
می گویند درســت اســت و در قراردادشــان این مســأله 
آپشــن وجــود دارد اما از ســوی دیگر ماجــرای پاداش را 
بــه شــکلی غیــر مســتقیم کان لم یکــن تلقــی می کند و 
می گویــد خــود بازیکنــان هــم مشــکلی با حذف شــدن 

پاداش بردهــا ندارند.
مســأله ســوم، موضــوع تمدیــد قــرارداد یحیــی 
گل محمدی است که درویش صراحتاً از آن شانه خالی 
می کنــد. او بــا تکــرار این جمله در دو بخش از مصاحبه 
کــه؛ در ایــن مقطع فصل هیچ باشــگاهی دنبال تمدید 
قــرارداد ســرمربی اش نمــی رود، عمــلاً بــا یــک فکــت 
فوتبالی نشــان می دهد پیش کشــیدن این بحث حتی 
اگر واقعاً خواسته یحیی یا یکی از خواسته های مهم او 
باشــد در این مقطع منطقی نیســت. در واقع درویش 
مقابــل ایــن خواســته یــک نقطه می گــذارد و خواســتار 
پایــان بخشــیدن بــه آن اســت کما اینکه برخــی بگویند 
حتــی اگــر الان باشــگاه بخواهــد بــا مربــی ای کــه فصل 
قبــل ســه جــام آورده تمدید کنــد، طبیعی و بجاســت.

نکتــه چهــارم بــه توضیحــات و توجیهــات او دربــاره 
مســائل اقتصــادی باشــگاهش مربــوط می شــود. 
درویــش بــار دیگر بــا ذکر مصیبــت میراث 
بدهــی بیــش از صــد میلیــاردی 
مدیــران قبلــی، از طرح هــای 
اقتصــادی اش دفــاع 
می کنــد و می گویــد 
قــراردادی کــه 
بــا ایرانســل 

بســته 
خیلــی 
هــم 

خــوب اســت و فقــط محدودیت هایــی کــه از ســوی 
ســازمان لیــگ بــه وجــود آمــد باعث شــد ایــن درآمد به 
رقــم بالاتــری نرســد. او برخلاف ادعای یحیــی می گوید 
هیچ باشگاهی نتوانسته به اندازه پرسپولیس از تبلیغ 

روی پیراهــن تیــم درآمدزایــی کنــد.
موضوع پنجم اعتراف غیرمســتقیم مدیرعامل باشگاه 
پرســپولیس به ناتوانی و فشل بودن کارگروه اقتصادی 
خویــش اســت. چیــزی حــدود 21 مــاه از زمــان حضــور 
این مدیر در رأس باشــگاه پرســپولیس می گذرد و تیم 
اقتصــادی او نیــز مدتــی بعــد از مدیریــت او در باشــگاه 
شــروع بــه کار کرده انــد امــا طرح هــای آنها هنــوز به ثمر 
ننشسته. درویش می گوید باید برای به نتیجه رسیدن 
این طرح ها همچنان صبر کنیم اما مشــکل اینجاســت 
که طرح های زودبازده این مدیر و باشــگاه پرســپولیس 
آنقــدر نتوانســته قانع کننــده باشــد کــه بــه طرح هــای 
بلندمدتــش خوشــبین باشــیم و این بدبینــی به وضوح 

در مصاحبــه یحیی گل محمدی مشــهود اســت.
نکته ششم جالب ترین بخش یا نکته از دل حرف های 
مدیرعامل پرسپولیس است. هر چند او پیش تر نیز از 
نهادهای بالادســتی تقاضای باز کردن شــیر تزریق پول 
بــه ایــن باشــگاه دولتــی را کرده بــود اما این بــار صراحتاً 
از مســئولان نظــام می خواهــد راهــی بــرای کمــک بــه 
پرســپولیس پیــدا کننــد. حالا ســؤال اینجاســت که اگر 
پرســپولیس بهتریــن قــرارداد را بــا اسپانســرش بســته 
و کارگــروه اقتصــادی اش بهتریــن برنامه هــا را بــرای 
درآمدزایــی ریخته انــد چــه نیــازی بــه یــک کمــک خارج 
از عــرف و قانــون دارد تــا بــه درآمــد پایــدار برســد؟ پس 

خلاقیــت و هنــر مدیریــت چه می شــود؟
موضــوع هفتــم نتیجه گیــری کلــی از تمــام بحث هــای 
بالاســت. درویش مشکلات اقتصادی را توضیح داده، 
طرح ها، برنامه ها و اقدامات خود را جلوی چشم آورده، 
حاشــیه های اخیــر را نتیجــه عملیات مخرب دشــمنان 
و تیم هــای رقیــب دانســته، بــه یحیــی و بازیکنــان حــق 
داده و خواسته شــان را تأیید کرده اما در نهایت با تمام 
ایــن توجیهــات اگــر ســازمان خصوصی ســازی و کمیته 
مصــارف اجــازه برداشــت از پــول بورس را صــادر نکنند 
یــا بانک شــهر دوباره وام ندهد گــوش هیچ کس به این 
حرف هــا بدهــکار نخواهــد بــود؛ مهم ترینــش یحیــی و 

بازیکنان پرســپولیس.

  هفت نکته از دل توضیحات و توجیهات مدیرعامل پرسپولیس

  پول بورس نیاید ، همه اینها یعنی کشک!
محمد قراگزلو

روزنامه نگار


